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Oświadczenie skierowane do ministra finansów Mateusza Szczurka 

Szanowny Panie Ministrze! 

W ostatnim czasie wprowadzono duże zmiany w systemie emerytalnym. Wiadomo już, że ta ustawa wej-

dzie w życie, jeśli tylko okaże się zgodna z konstytucją. Rozwiązania te w dalszym ciągu wzbudzają kontro-

wersje. Ciekawe wydają się opinie ekonomistów – takich jak A. Sadowski czy R. Gwiazdowski – którzy 

uważają, iż zwykli obywatele nic nie zyskają, ani nic nie stracą na tej zmianie, sygnalizując tym samym jej 

wątpliwe znaczenie. Podkreślają ponadto, że cały system jest do zmiany, cały system jest zły. System OFE 

stanowi w ich odczuciu swoistą obronę interesów potężnych graczy giełdowych. 

W związku z kluczowym znaczeniem systemu emerytalnego i jego wpływem na stabilność i przyszły 

kształt państwa chciałbym zapytać o następujące kwestie. 

Czy były robione analizy co do tego, jak wprowadzana reforma może wpłynąć na GPW? Jak odnosi się 

Pan do pogłoski o możliwości wywołania krachu giełdowego z powodu nagłego wycofania dużych akty-

wów? 

Subwencja dla ZUS stanowi bardzo znaczną kwotę w budżecie Polski, a bieżąca zmiana może poprawić 

sytuację jedynie w perspektywie kilku lat. Podejmowane przez rząd kroki są małe, ale częste – to już druga 

reforma w tym zakresie w ciągu dwóch lat. Jakie modele systemu ubezpieczeń społecznych powinny według 

Pana stanowić cel, do którego powinniśmy dążyć? Czy są planowane kolejne kroki w ramach reformy syste-

mu emerytalnego? 

Jak z perspektywy Ministerstwa Finansów ocenia Pan sytuację demograficzną Polski? Czy planuje Pan in-

terwencję w tę strukturę? Chodzi tu o takie zagadnienia jak polityka prorodzinna, powrót emigrantów, ścią-

ganie imigrantów itd. 

Z wyrazami szacunku 

Jarosław Obremski 




